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REFERAT 
 

Teknik og Miljø 
Miljø 
Rådhusbuen 1 
Postboks 100 
4000 Roskilde 
 
Tlf.: 46 31 30 00 
 
www.roskilde.dk 

Dialogmøde om stormflodssikring den 27. marts 2014 
 

2. april 2014 

Deltager: 
 
Lars Olsen    Frederiksborgvej 65C 
Erik Sylvest    Frederiksborgvej 65C 
Flemming Østergaard   Strandgade 8 
Inger Kehlet    Strandengen 42 
Jesper Rasmussen   Grf. 10B 
Martin Kramuth    Grf. 10B 
Frank Prinds-Bay   Grf. / Vejlav 12A / Vejlauget Osvej Vest 
Brian N. Sørensen   Grf. / Vejlav 12A  
Kim Boddum    Grf. Bodshøjgaard 
Birthe Trampedach   Grf. Engen 
Henning Jensen   Grf. Engen 
Michael Borg    Grf. Jyllinge Sommerland 
Michael Andersen   Grf. Jyllinge Sommerland 
Annette Hansen    Grf. Strandvænget 
Søren Rex Thomsen   Vejlaug Plantagevej / Gyvelvej 
Gitte Sørensen    Grf. Værebro Å 
Benny Rud Hansen   Grontmij a/s 
Kim Dahlstrøm    Tlf.: 46 31 34 01 kimd@roskilde.dk  
Hans Chr. Jensen   Tlf.: 46 31 36 01 hanscj@roskilde.dk  
Lone Plovstrup    Tlf.: 46 31 35 83 lonep@roskilde.dk  
Niels Skov Olesen   Tlf.: 46 31 37 86 nielssol@roskilde.dk  
Julie Nyrup Albers   Tlf. 46 31 37 83 juliena@roskilde.dk 
Özgül Öztunc     Tlf.: 46 31 3604 ozgulo@roskilde.dk  
(se vedlagte oversigt for kontaktoplysninger til øvrige mødedeltager) 
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1. Dagsorden: 

Kim Dahlstrøm bød velkommen – Præsentationsrunde 
Gennemgang af den opdaterede dagsorden – Godkendt. 
 
Oversigt over beboerrepræsentanter (inviterede personer og foreninger) 

 Blev sendt rundt til ajourføring af kontaktoplysninger m.m. 
 
Formålet med mødet er at gennemgå de igangværende skitseprojekter for 
stormflodssikring af fjordkysterne. Forvaltningen lægger vægt på løbende at 
afstemme forventningerne til skitseprojekterne. 
Projekterne er fortsat under udarbejdelse.  
  

2. Tilbagemelding fra delprojekterne: 
2.1: Samarbejde ml. fjordkommunerne - eksempel fra Odsherred, finansiering 
af kystsikring (Julie)  
Delprojektets hovedindhold er et samarbejde med fjordkommunerne med et 
evt. henblik på fælles udredning. Forvaltningen er i gang med en løbende dia-
log om erfaring og udveksling af rapport med Frederikssund, Egedal og Ods-
herred Kommune.  
Der har været en workshop i Odsherred om fælles løsninger. 

 
Julie gennemgik en finansieringsmodel af stormsikring i Odsherred kommune. 
Her blev udgiften afholdt af grundejerne. 

 
Der er endvidere planlagt et møde med kystdirektoratet den 30. april for afkla-
ring af procedurer og muligheder efter Lov om kystbeskyttelse (se i øvrigt un-
der punkt 8 om oversvømmelsesdirektivet). Der er foretaget flere undersøgel-
ser om strømningsforhold og vandudskiftning.  Forvaltningen lovede at frem-
skaffe referencer på disse. Forvaltningen og rådgiveren arbejder på begge 
spor med at finde en løsning. Både en regional som måske tager tid at få på 
plads, og en lokal sikring der kan være hurtigt på plads, og sikre indtil videre.   

  
 2.2: Stormflodssikring af Vikingeskibsmuseet (Julie) 

Forvaltningen orienterede om vikingeskibsmuseets arbejde med sikring af 
bygningen mod stormflod, og en afklaring af beredskabets rolle. 

 
2.3: Ny lokalplan for Jyllinge Nordmark – samt opdatering af klimatilpasning 
(Lone) 
Forarbejderne til klimalokalplanen er sat i gang. Lige nu afklares det tekniske 
grundlag for lokalplanen på tværs i forvaltningen. Fokus er på vandhåndtering 
og sikring mod oversvømmelser. I løbet af maj 2014 vil der blive afholdt et dia-
logmøde med beboerrepræsentanter om lokalplanen. Invitationer sendes til 
formændene for alle grundejerforeninger i Jyllinge Nordmark. 

 
 2.4: Håndtering af ”bagvand” (Niels) 

Overordnet gennemgang af igangværende projekt, og håndtering af ”bag-
vand”, herunder fordele og ulemper. Der foreligger ikke en færdig pakke, men 
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ved at udarbejde et tillæg til spildevandsplan.  
 

3. Status for skitseprojekter for stormflodssikring (Benny Rud 
Hansen, Grontmij) 
- Opdateret tidsplan for projektering – leverancer ift. dialogmøder 
- Første bud på sikringskoter i Roskilde Fjord (stormflod) 

Sikringskoter for Værebro Å-oversvømmelser forventes klar til dialogmøde 
april 2014 

- Status på trace og metoder, Inderfjorden og Jyllinge Nordmark  
- Kommentarer 

 
3.1: Projektleder Grontmij a/s gennemgik status for skitseprojekt for storm-
flodssikring, jf. oplægget, som vedlægges referatet.  
Det blev understreget, at dette er et skitseprojekt, som er under løbende ud-
vikling. Der tages udgangspunkt i de lokale løsninger samt lokalplaner for om-
rådet. Tidsplan/projektafvikling er gennemgået.  

 
Benny oplyste, at økonomiske overslag/beregninger for projektet vil blive fore-
lagt til næste dialogmøde i april.  

 
4. Illustration af mulige dimensioner og placeringer af dige i 

Jyllinge Nordmark 
4.1: 3D-Visualiseringer (Julie) 
Gennemgang af ”Oplæg 3D-Visualisering” (vedhæftes referatet). Visualiserin-
gen er et forsøg på at vise hvordan lokale digeløsninger vil fremtræde i terræ-
net mht. placering, højde, kote, mobil løsning mm.   
Enkelte udtrykte stor modvilje mod den støj (knallerter) og de indbliks-gener 
der kommer, hvis diget anlægges med en asfalteret rekreativ sti på toppen.  
Der blev gjort opmærksom på, at den gældende lokalplan for området fra 
1990 indeholder linieføring for en rekreativ sti – langs fjord og Værebro Å. 
 

5. Motivering af spørgsmål fra tre grundejerforeninger i Jyllin-
ge Nordmark, samt fortælling om besøget i Jægerspris 
Sp. 1) Værdisætning af oversvømmelser - både ved stormflod og ekstrem-
regn. 
Forvaltningen appelerede til at man var tålmodig indtil rådgiveren har regnet 
færdig – til mødet i april.  
 
Sp. 2) En rimelig tidshorisont for de tre projekters gennemførelse 
Forvaltningen kan ikke endnu oplyse en tidshorisont for projekterne, da det 
afhænger af politiske beslutninger og frigivelse af budget. 
 
Sp. 3) Konsekvenser ved at ingen må hæve deres hus, og en garanti for sik-
ring af huse 
Der blev henvist til referatet fra sidste møde, hvor der blev informeret om byg-
gesagsadministration i forhold til lokalplanen. 
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Som nævnt under punkt 3 vil udkast til økonomiske overslag vil blive forelagt 
til næste møde v/Benny. 
 
Sp. 6) Er Jyllinge Nordmark et "mini England"? 
Der blev refereret til situationen i England som var ramt af oversvømmelse. 
 
5.1 Besøget i Jægerspris: 
Fortælling om besøget i Jægerspris. Nogle deltagere har været på besøg i 
Jægerspris, som har erfaringer mht. digeløsninger. De er blevet taget godt i 
mod, og er blevet vist rundt i området.  
Man havde også deltaget i Klimakonference i Middelfart. Konferencens havde 
fokus på håndtering af klimaændring, som var lærerigt og inspirerende.  Mate-
riale fra konferencen er fremsendt til kommunen. 

      
�� Motivering af spørgsmål fra Erik Sylvest, Frederiksborgvej 65E, samt 

orientering om møde med Connie Hedegaard�
De fremsendte spørgsmål blev uddybet. 
Forvaltningen appellerede atter til tålmodighed til næste møde, hvor rådgiver 
vil have mere konkrete bud på sikringskoter både i forhold til stormflod og 
oversvømmelser fra Værebro Å. Grontmij vovede dog det ene øje og skød på, 
at sikringskoten mod Værebro Å også var opfyldt med etablering af sikring til 
koten for stormflod. 

 
 - Orientering om beboernes mødet med Connie Hedegaard. 

Meget positivt møde, hvor oversvømmelsesdirektivet samt implementeringen 
af dette direktiv i kystbeskyttelsesloven blev drøftet. Det blev konstateret, at 
Isefjorden og Roskildefjorden ikke er omfattet af direktivet. 
Det vakte undren at kommunen ikke havde været ”vaks ved havelågen” ved 
fastlæggelsen af truede områder i 2012, og peget på Roskilde Fjord. 
”En tolkning af EU’s ”Oversvømmelsesdirektiv” med fokus på oversvømmelser 
i byer”, som er et notat fra Århus Kommune, blev i forlængelse af ovenstående 
udleveret.  

 
Ved mødet med Kystdirektoratet d. 30. april 2014 vil spørgsmålene om over-
svømmelsesdirektivet blive bragt videre til drøftelse.   

 
7. Næste møde den 29. april 2014   

Forslag til næste møde: 
Næste møde bliver afholdt i marken hhv. ”Jyllinge Nordmark” og ”Inderfjor-
den”. Forvaltningen foreslog, at deltagerne går en tur og ser på problemstillin-
gerne sammen i henholdsvis Havnen og Jyllinge Nordmark. 
 
Mødested, tidspunkt, oversigt over grupper m.m. sendes ud med dagsorden. 
 
Afslutningsvis blev det oplyst, at der er planlagt et borgermøde med politiker-
ne i Jyllingehallen d. 20. maj 2014 kl. 18:30 - 22:00. 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 

Side5/5  
8. Eventuelt 

 
Mødeplan: 
• 27. februar kl. 16.30, mødelokale 3A (afholdt) 
• 27. marts kl. 16:30, mødelokale 2A  
• 29. april kl. 16:30, 2 møder i marken hhv. Inderfjorden og Jyl-

linge Nordmark 
• 22. maj kl. 16:30, mødelokale 2A 

 
Forbered jer på borgermøde 
• 20. maj kl. 18:30 i Jyllingehallen 

 
 
 
Referent /Özgül Öztunc 
Miljømedarbejder 
 
  


